

Title (en)
Wiping device

Title (de)
Wischgerät

Title (fr)
Appareil d'essuyage

Publication
EP 1941824 A2 20080709 (DE)

Application
EP 07023911 A 20071211

Priority
DE 102007001612 A 20070104

Abstract (en)
The device (1) has a shaft (2), and a wiping plate (4) that is fastened at the shaft over a shaft connection (3). A wiping cover (5) is guided into an operating position through the wiping plate. The wiping cover freely suspends into a wring position (7) in a section-wise manner. The wiping cover is fixed in the wring position to a region of the shaft connection. The wiping plate exhibits a recess (8), where the shaft connection is positionable into the recess.

Abstract (de)
Wischgerät (1) mit einem Stiel (2) an dem über eine Stielanbindung (3) eine Wischplatte (4) befestigbar ist sowie einen Wischbezug (5), wobei der Wischbezug (5) in einer Arbeitsposition (6) durch die Wischplatte (4) geführt ist und der Wischbezug (5) in einer Auswringposition (7) abschnittsweise frei herabhängt, wobei der Wischbezug (5) in der Auswringposition (7) im Bereich der Stielanbindung (3) fixiert ist.

IPC 8 full level
A47L 13/258 (2006.01)

CPC (source: EP)
A47L 13/20 (2013.01); **A47L 13/258** (2013.01)

Cited by
JP2014523308A

Designated contracting state (EPC)
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MT NL PL PT RO SE SI SK TR

Designated extension state (EPC)
AL BA HR MK RS

DOCDB simple family (publication)
EP 1941824 A2 20080709; DE 102007001612 B3 20080828

DOCDB simple family (application)
EP 07023911 A 20071211; DE 102007001612 A 20070104